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PROTOKÓŁ NR XVIII/2019 
 

z XVIII sesji RADY MIASTA GDAŃSKA, 

która odbyła się w dniu 19 grudnia 2019 roku 

w sali obrad Nowego Ratusza w Gdańsku 

ul. Wały Jagiellońskie 1 

 

 
 
Początek obrad godz. 900 

W sesji na 34 udział wzięło 34 radnych, 
 
 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 
 

PUNKT 1 
 

SPRAWY REGULAMINOWE 
 
 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Otworzyła obrady XVIII sesji Rady Miasta Gdańska.  
Chwilą ciszy uczono  pamięć  Ofiar Grudnia 1970 roku. 
  

Następnie poinformowała  o wpływie projektów uchwał.  
Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o włączenie do porządku 

obrad projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska w 

sprawie ustalenia wysokości stawek za zajęcia pasa drogowego dróg 

publicznych, których zarządcą jest  Prezydent Miasta Gdańska na cele 

niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną 

dróg (druk 461);   

Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o włączenie do porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie nadania nazwy Aleja Pawła 

Adamowicza (druk 465);    
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Wpłynął wniosek Komisji Rewizyjnej o włączenie do porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej Rady Miasta Gdańska na rok 2020 (druk 462);   

Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 10 

października 2019 r. na działanie Prezydenta Miasta Gdańska (druk 463) 

Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działanie Prezydenta Miasta Gdańska (druk 464);          

Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 25 

września 2019 r. na działania Prezydenta Miasta Gdańska (druk 466);                               

Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 21 

listopada 2019 r. na Prezydenta Miasta Gdańska (druk 467);  

Wpłynęły autopoprawki: 

- (druk 423) – pkt 5 

- (druk 424)  - pkt  6 

- (druk 455) - pkt 7, ppkt 1 

- (druk 456) - pkt 7, ppkt 2 

- (druk 457) - pkt 7, ppkt 6 

- (druk 442)  - pkt 7, ppkt 14. 

 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie powyższe wnioski: 

(druk nr 461) – wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

                                                   za                                      -  31  
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   2 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Ten druk będzie w pkt. 7 ppkt 11 A. 
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(druk nr 465) – wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

                                                   za                                      -  24  
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   9 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

Ten druk będzie w pkt. 7 A  

 
 

(druk nr 462) – wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

                                                   za                                      -  34  
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

Ten druk będzie w pkt. 7 ppkt 15 

 

(druk nr 463) – wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

                                                   za                                      -  34  
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

Ten druk będzie w pkt. 7 ppkt 16 

 
 

 

(druk nr 464) – wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

                                                   za                                      -  34  
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

Ten druk będzie w pkt. 7 ppkt 17 

 

(druk nr 466) – wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 
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                                                   za                                      -  34  
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

Ten druk będzie w pkt. 7 ppkt 18 

 

(druk nr 467) – wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

                                                   za                                      -  34  
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

Ten druk będzie w pkt. 7 ppkt 19 

 
 

2. Komunikaty: 

- Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska, 

- Komisje Rady Miasta Gdańska, 

- Prezydent Miasta Gdańska 

Rada Imigrantów i Imigrantek przy Prezydencie Miasta Gdańska - nowi mieszkańcy Gdańska              

w działaniu. Wystąpienie z okazji Międzynarodowego Dnia Migranta. 

 

3. Oświadczenia Klubów Radnych; 

 

4. Wystąpienie Prezydent Miasta Gdańska Aleksandry Dulkiewicz w sprawie                 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska i uchwalenia budżetu 

Miasta Gdańska na 2020 rok. 

 

5. Uchwała w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska 

(druk 423 + autopoprawka);                     
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 

Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków; 
 

 opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
 

Komisja wiodąca: K. Strategii i Budżetu – pozytywna 

                           K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 

                           K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 

                           K. Samorządu i Ładu Publicznego – pozytywna 

                           K. Edukacji – pozytywna 

                           K. Rodziny i Polityki Społecznej - pozytywna 

                           K. Kultury i Promocji – pozytywna 
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                           K. Sportu i Turystyki – pozytywna 

                           K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna 

6. Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2020 rok                                               

(druk 424 + autopoprawka); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 

Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków; 

 

 stanowisko Prezydenta Miasta do wniosków Radnych i Komisji Rady Miasta Gdańska                      
do projektu budżetu na 2020 rok,  

 przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej,  

 przedstawienie opinii Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska,  
 

Komisja wiodąca: K. Strategii i Budżetu – pozytywna 

                           K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 

                           K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 

                           K. Samorządu i Ładu Publicznego – pozytywna 

                           K. Edukacji – pozytywna 

                           K. Rodziny i Polityki Społecznej - pozytywna 

                           K. Kultury i Promocji – pozytywna 

                           K. Sportu i Turystyki – pozytywna 

                           K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna 

 

 wystąpienia przedstawicieli Klubów Radnych,  

 dyskusja,  

 ustosunkowanie się Prezydenta Miasta do wystąpień,  

 głosowanie. 
 

7. Uchwały: 

 

A). w sprawie nadania nazwy Aleja Pawła Adamowicza (druk 465); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Aleksandra Dulkiewicz  – Prezydent Miasta Gdańska 

           Bogumił Koczot – Dyrektor Wydziału Geodezji 

 
1) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miasta Gdańska  (druk 455 + autopoprawka); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 

           Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

 
Komisja wiodąca: K. Strategii i Budżetu – pozytywna 

                           K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 

                           K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 

                           K. Samorządu i Ładu Publicznego – pozytywna 

                           K. Edukacji – pozytywna 

                           K. Rodziny i Polityki Społecznej - pozytywna 

                           K. Kultury i Promocji – pozytywna 

                           K. Sportu i Turystyki – pozytywna 

                           K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna 
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2) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2019 rok                       
(druk 456 + autopoprawka); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 

           Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

Komisja wiodąca: K. Strategii i Budżetu – pozytywna 

                           K. Polityki Gosp. i Morskiej – pozytywna 

                           K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 

                           K. Samorządu i Ładu Publicznego – pozytywna 

                           K. Edukacji – pozytywna 

                           K. Rodziny i Polityki Społecznej - pozytywna 

                           K. Kultury i Promocji – pozytywna 

                           K. Sportu i Turystyki – odstąpiła od opiniowania  

                           K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna 

 
 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego                         
w Europejskim Banku Inwestycyjnym na finansowanie planowanego deficytu 
budżetu Miasta Gdańska oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu 
emisji papierów wartościowych oraz zaciągniętych kredytów i pożyczki                        
(druk 450); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 

           Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

   Komisja wiodąca: K. Strategii i Budżetu – pozytywna 

 
4) zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego                          

w Europejskim Banku Inwestycyjnym na finansowanie deficytu budżetu Miasta 
Gdańska oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu kredytów                        
i pożyczki (druk 451); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 

           Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

        Komisja wiodąca: K. Strategii i Budżetu – pozytywna 

 
5) zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty miejscowej (druk 454); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 

           Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

      Komisja wiodąca: K. Strategii i Budżetu – pozytywna 

                     K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna  
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6) w sprawie ustanowienia Nagrody Miasta Gdańska w Dziedzinie Kultury                            
"Splendor Gedanensis" i Tytułu Mecenasa Kultury Gdańska                                               
(druk 457 + autopoprawka); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Aleksandra Dulkiewicz – Prezydent Miasta Gdańska 

Barbara Frydrych  – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury  

 

Komisja wiodąca: K. Kultury i Promocji – pozytywna 

 

7) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego PKM - odcinek kolei kokoszkowskiej w mieście Gdańsku                           
(druk 441); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Edyta Damszel –Turek   – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

 

Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 

 
8) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego PKM - odcinek Kiełpinek Zachód II w mieście Gdańsku (druk 449); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Edyta Damszel –Turek   – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
 

Komisja wiodąca: K. Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 

 
9) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie zasad przeprowadzania 

naboru wniosków o zawarcie umowy najmu, w tym kryteria pierwszeństwa,               
zasad przeprowadzania oceny punktowej oraz maksymalnej wysokości 
miesięcznego dochodu gospodarstwa domowego i obowiązkowej kaucji w nowych 
lokalach mieszkalnych, w ramach programu dopłat do czynszu ,,Mieszkanie na 
Start’’ (druk 459); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawca: 

Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Piotr Kryszewski – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 

 
Komisja wiodąca: K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna  
                           K. Rodziny i Polityki Społ. – pozytywna  

 
10) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie zasad wynajmowania lokali 

mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta 
Gdańska oraz zasad udzielania pomocy w wynajęciu lokali mieszkalnych 
w zasobach Towarzystw Budownictwa Społecznego (druk 460); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawca: 

Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Piotr Kryszewski – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
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Komisja wiodąca: K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna  
                           K. Rodziny i Polityki Społ. – pozytywna  

 
11) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty                               

za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na których 
znajdują się domki letniskowe lub innych nieruchomości wykorzystywanych na 
cele rekreacyjno-wypoczynkowe (druk 452); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawca: 

Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Olga Goitowska  – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 

      

 Komisja wiodąca: K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna  

                           K. Strategii i Budżetu  – pozytywna  
                                 K. Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna  
 

11A) zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia wysokości 
stawek za zajęcia pasa drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest                   
Prezydent Miasta Gdańska na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, 
utrzymaniem i ochroną dróg (druk 461); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Michał Szymański – Zastępca Dyrektora Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni  

 

Komisja wiodąca: K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna  

                           K. Strategii i Budżetu – pozytywna 
 
 
12) w sprawie zawarcia porozumienia z Powiatem Bytowskim i Powiatem Kartuskim                    

w sprawie powierzenia Powiatowi Bytowskiemu organizacji przewozów 
pasażerskich w zakresie publicznego transportu zbiorowego w powiatowych 
przewozach pasażerskich (druk 458); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawca: 

Piotr Borawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Sebastian Zomkowski  – Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego 

 

Komisja wiodąca: K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna  
                           K. Strategii i Budżetu – pozytywna  

 
13) w sprawie uchwalenia "Regulaminu udzielania dotacji celowych na zadania 

związane z ochroną środowiska i gospodarką wodną" (druk 453); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawca: 

Piotr Borawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Maciej Lorek  – Dyrektor Wydziału Środowiska 

 

Komisja wiodąca: K. Zrównoważonego Rozwoju - pozytywna 
                           K. Strategii i Budżetu – pozytywna 
                           K. Polityki Gospod. i Morskiej – pozytywna  
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14) w sprawie połączenia jednostek budżetowych: Gdańskiego Ośrodka Promocji 
Zdrowia i Gdańskiego Centrum Profilaktyki Uzależnień                                                   
(druk 442 + autopoprawka); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Grzegorz Szczuka   – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego  
 

Komisja wiodąca: K. Rodziny i Polityki Społ. – pozytywna  
                           K. Strategii i Budżetu – pozytywna  
 
 

15) w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Gdańska 
na rok 2020 (druk 462);   
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Kazimierz Koralewski – Przewodniczący K. Rewizyjnej  

 
16) w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 10 października 2019 r. na działanie 

Prezydenta Miasta Gdańska (druk 463);     
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Andrzej Skiba – Przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 

 

17) w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Prezydenta Miasta Gdańska (druk 
464);                   
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Andrzej Skiba – Przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 
18) w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 25 września 2019 r. na działania Prezydenta   
     Miasta Gdańska (druk 466); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Andrzej Skiba – Przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 
19)  w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 21 listopada 2019 r. na Prezydenta Miasta  
      Gdańska (druk 467); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Andrzej Skiba – Przewodniczący K. ds. Skarg, Wniosków i Petycji 
 

 
8. Apel w sprawie sprzeciwu wobec planów przejęcia ENERGA Spółki Akcyjnej                                                      

z siedzibą w Gdańsku przez Polski Koncern Naftowy ORLEN Spółkę Akcyjną z siedzibą                               

w Płocku. 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Cezary Śpiewak - Dowbór – przewodniczący Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej 

                  Beata Dunajewska - przewodnicząca Klubu Radnych Wszystko dla Gdańska  
 

9. Wnioski, oświadczenia osobiste.  

10. Zakończenie obrad. 
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PUNKT  2 

KOMUNIKATY 

ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Prezydent Miasta Gdańska  
Wczoraj obchodzono Międzynarodowy Dzień Imigranta. Powiedziała, że 

razem ze swoim zastępcą Piotrem Grzelakiem byli w  Watykanie, gdzie 

na Placu Św. Piotra zobaczyli pomnik autorstwa współczesnego 

rzeźbiarza kanadyjskiego, pokazującego łódź wypełnioną ludźmi                                  

z różnych kultur, różnych epok, różnych krajów. Posadowienie  tej łodzi w 

tym miejscu było osobistym życzeniem papieża Franciszka. Wyraziła  

swoje zadowolenie, że w Gdańsku od kilku lat działa Rada Imigrantów, ale 

że Gdańsk, jako pierwszy wprowadził w Polsce program na rzecz 

integracji imigrantów. Uważa, że jest to temat, o którym powinniśmy jak 

najczęściej mówić, ale  również  program ten wcielać w życie.  

Poprosiła przedstawicieli Gdańskiej Rady Imigrantów, aby opowiedzieli                       

o swojej działalności. 
 

KAREL DOLINSKI – przedstawiciel Rady Imigrantów i Imigrantek 

W swoim wystąpieniu omówił  krótką prezentację „Nowi Mieszkańcy 
Gdańska w działaniu”, która  stanowi załącznik nr  2  do niniejszego  
protokołu. 
Dodał, że Rada powstała w roku 2016, składa się z 14  członków 
pochodzących z 11 różnych krajów.  
 

RAISA KORYCKA - przedstawicielka Rady Imigrantów i Imigrantek 

Powiedziała, że  jest członkinią Rady Imigrantów i Imigrantek Miasta 

Gdańsk. Oprócz tego certyfikowanym przewodnikiem po Trójmieście. 

Oprowadza w języku polskim i rosyjskim.  Podkreśliła, że działania 

imigracyjne, integracyjne mają duże znaczenie. Ludzie z innych krajów, 

którzy wybrali Gdańsk na miejsce swojego zamieszkania są 

zainteresowani historią Gdańska, tradycją i kulturą. Oprócz tego w 

różnych instytucjach Gdańska, ośrodkach, szkołach, domach sąsiedzkich 

odbywają się spotkania, warsztaty, prelekcje, które są skierowane na 

integrację imigrantów z polskim społeczeństwem. Dodała, że będąc 

uczestniczką  tych spotkań, widzi jakim dużym zainteresowaniem się one 

cieszą.  To działa w  dwie strony. Imigranci nie czują się wykluczeni ze 

społeczeństwa, a Polacy uczestniczący w tych wydarzeniach  mają 

możliwość zapoznać się z nimi i  lepiej zrozumieć. W czym  są podobni a 
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czym się różnią. Podnosi  to poziom empatii, wzajemnego zaufania                               

i obniża napięcia społeczne. 

Osobista refleksja  to  taka, że Gdańsk   poprzez swoją ponad 1000-letnią 

historię był miastem, które szczyciło się tym, że jest miastem wielu 

narodowości, wielu kultur, wielu wyznań. Zdaniem jej działania 

integracyjne Miasta Gdańsk są kontynuacją tradycji  historycznych. 

Dodała, że jest dumna z tego, że jest  mieszkanką Gdańska i cieszy się z 

tego, że  może zrobić  coś przydatnego dla Miasta.  
 

KAREL DOLINSKI – przedstawiciel Rady Imigrantów i Imigrantek 

Dodał jeszcze, że pełnią dyżury, gdzie spotykają się z imigrantami                               

i wysłuchują ich potrzeb, sugestii, pomysłów. Spotykają się również  z 

mieszkańcami  i dopasowują swoje działania do potrzeb.  W tym roku  

swoje dyżury pełnili w domach sąsiedzkich, co było trafnym pomysłem.  

Rada Imigrantów i Imigrantów cieszy się, że może tutaj istnieć i działać. 

Są aktywni,  otwarci do rozmowy i współpracy. Podziękował za uwagę i za 

możliwość zabrania głosu w takim ważnym miejscu.   

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK  – Przewodnicząca Rady  Miasta 
Gdańska  
Podziękowała za  prezentację i  całą pracę, którą robią,  abyśmy wszyscy 

w Gdańsku czuli się dobrze.   

ALEKSANDER DULKIEWICZ – Prezydent Miasta Gdańska  
Przedstawiła  bieżącą sytuację  w oświacie – stan grudzień 2019 rok. 

Prezentacja stanowi zał. Nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

 

PIOTR GRZELAK  zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   

Przedstawił informację nt. Szańca  Zachodniego, będącego elementem 

programu projektu rewitalizacji dla Nowego Portu.  28 grudnia 2018 roku 

DRMG złożyła wniosek o wydanie decyzji Regionalnej Dyrekcji Ochrony 

Środowiska ustalającej plan remediacji  historycznego zanieczyszczenia 

powierzchni ziemi na terenie Szańca Zachodniego w Gdańsku Nowym 

Porcie. 8 lutego wniosek ten został uzupełniony pismem DRMG. 22 marca 

2019r. jest zawiadomienie RDOŚ o wszczęciu postepowania 

administracyjnego i przeprowadzeniu oględzin w dniu 8 kwietnia 2019r. 

Dalej,  RDOŚ pismem wysłanym 26 czerwca 2019r.  wzywa DRMG  do 

złożenia wyjaśnień do złożonego wniosku, wyznaczając  termin do 15 

sierpnia. Wyjaśnienie  takie wpłynęło do RDOŚ 13 sierpnia 2019r.                            

W piśmie z 2 lipca 2019r.RDOŚ wskazał termin  załatwienia sprawy na                     
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15 września 2019r. tj., wydana decyzja co do sposobu remediacji na 

Szańcu Zachodnim. 15 września nie podjęto decyzji co do  remediacji.                       

8 października 2019r. wpłynęło zawiadomienie RDOŚ o przeprowadzeniu 

kolejnych oględzin i 30 października odbyła się kolejna wizja w terenie.  

Dzień po ostatniej sesji RMG z RDOŚ wyszło pismo do DRMG                                        

o przesunięciu kolejny raz terminu załatwienia sprawy na luty 2020r.  

Dodał, że to są fakty mówiące o tym, że jest ogromne ryzyko w związku                     

z  przedłużającym się tym procesem, kwestia Szańca Zachodniego jest 

bardzo poważnie zagrożona, jeśli chodzi o jego realizację z 

rewitalizacyjnych środków unijnych. 

 

Radny  PIOTR DZIK -  przewodniczący Komisji Polityki Gospodarczej 

i Morskiej 

W  imieniu Polskiej Izby Gospodarczej Restauratorów i Hotelarzy zaprosił  

wszystkich na Wigilię 24 grudnia br. o godzinie12:00, która odbędzie się 

w Wielkiej Sali w Zbrojowni dla potrzebujących i ubogich. 

 

PUNKT  3 

OŚWIADCZENIA 

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR  - przewodniczący 
Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej  

Odczytał oświadczenie klubowe, które stanowi zał. Nr 4 do niniejszego 

protokołu. 
 

 

Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI  - przewodniczący Klubu Radnych 

Prawa i Sprawiedliwości 

Powiedział,   jak kruche jest życie, wie tylko ten kto otarł się o śmierć. 

Niedługo styczeń i na pewno rok rocznie mieszkańcy  tak będą o tych 

chwilach myśleć. Zbliżają się  Święta Bożego Narodzenia, w związku z 

tym w Polsce narasta specyficzny nastrój nadziei, radości, nadziei na 

lepszą przyszłość, pomyślność, powodzenie i wszystko co dobre. 

Zaapelował, aby pozostać w tym klimacie i  warto, aby w Radzie Miasta 

Gdańska  ta troska o tą nadzieję na lepszą przyszłość  emanowała. 

Powiedział, że z relacji samorządu gdańskiego z administracją państwową 
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powinniśmy się skupiać na kwestiach merytorycznych, profesjonalnie. 

Zdaniem jego, komunikacja ta była wielokrotnie zachwiana między 

stosownymi urzędami, ale można to udrożnić. Relacje z Wojewodą 

Pomorskim  zdarzały się czysto polityczne. Były rozliczne apele, petycje, 

krytyka wzajemna. Dzisiaj, jeżeli jest wspólny cel dla dobra samorządu, 

dla dobra dzieci należy wspierać tego rodzaju inicjatywy. Jeżeli są 

gdziekolwiek problemy w procedurach urzędowych, to jest przekonany, 

czego dowodem są działania wszystkich radnych, że prostują ścieżki 

trudnych spraw. Stąd  jest pełen wiary, że wszystkie problemy   na styku 

administracji   będą wyprostowane. Życzy tego mieszkańcom Gdańska                      

i całej społeczności, bo dobry  klimat i dobra atmosfera  służy naszemu 

Miastu i Polsce.  

 

Radna BEATA  DUNAJEWSKA – przewodnicząca Klubu Radnych 

Wszystko dla Gdańska 

Powiedziała, że  wszyscy się zgodzą z tym, że jest to najważniejsza sesja  

w roku, na które pani Prezydent przedstawi swoją propozycję budżetu na 

rok przyszły. Z okazji zbliżających się świąt, życzy Pani Prezydent, aby 

pierwszy raz w historii Miasta Gdańska  budżet  ten został uchwalony 

jednogłośnie. Złożyła  wszystkim na sali, Gdańszczanom od pokoleń, 

imigrantom, imigrantkom, osobom związanym tylko z sercem                          

z Gdańskiem albo za nim tęsknią życzenia wesołych, szczęśliwych i 

rodzinnych świąt  i aby w przyszłym roku  spotkali się w tym samym 

składzie, działali dla dobra gdańszczanek i gdańszczan i podejmowali 

tylko mądre decyzje.  

 

 

PUNKT 4 

Wystąpienie Prezydent Miasta Gdańska Aleksandry Dulkiewicz 

w sprawie  przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miasta Gdańska i uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2020 

rok. 
 

ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Prezydent Miasta Gdańska  
Przedstawiła projekt budżetu Miasta Gdańska na rok  w oparciu                                 

o prezentację, która  stanowi zał. Nr 5 do niniejszego protokołu. 

Omówienie  prezentacji  zawarte  jest w zał. Nr 6 do niniejszego protokołu. 
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PUNKT 5 

 

Uchwała w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miasta Gdańska (druk 423 + 

autopoprawka) 
 

TERESA BLACHARSKA – SKARBNIK MIASTA GDAŃSKA 

Przedstawiła opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej. Uchwałą                                   

z 4 grudnia 2019r.  skład orzekający RIO zaopiniował pozytywnie 

Wieloletnią Prognozę Finansową na lata 2020 – 2047 nie wnosząc uwag 

do tak przygotowanego projektu. Powiedziała, że w WPF ujęto 132 

projekty, które są podzielone na trzy grupy, tj. na projekty kontynuowane 

bez zmian zakresu realizacji i kwot, kontynuowane przedsięwzięcia ze 

zmianą zakresu realizacji i kwot, przedsięwzięcia nowe. Wyjaśniła, że w 

WPF dokonano zmian, wynikłych od  czasu złożenia w listopadzie projektu  

budżetu do  dzisiaj, dotyczące ustalania zmian kwot dotacji, które miały 

wpłynąć jeszcze  w 2019 roku, a wpłyną w roku 2020. Nastąpiło również 

dostosowanie kwot, które będą wynikały z wprowadzonej autopoprawki do 

budżetu na rok 2020.  

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK  – Przewodnicząca Rady  Miasta 
Gdańska  
 

Przedstawiła opinie komisji: Komisji Strategii i Budżetu, Komisji Polityki 

Gospodarczej i Morskiej, Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, 

Komisji Samorządu i Ładu Publicznego, Komisji Edukacji, Komisji Rodziny 

i Polityki Społeczne, Komisji Kultury i Promocji, Komisji Sportu i Turystyki, 

Komisji Zrównoważonego Rozwoju – opinie pozytywne.  

 Głosów w dyskusji nie było, poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

za    -      21   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -       12 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XVIII/434/19 
Rady Miasta Gdańska 

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 
Gdańska  
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z dnia 19 grudnia 2019 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik  nr 7 do niniejszego protokołu. 
 
 

PUNKT 6 

Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 

2020 rok  (druk 424 + autopoprawka); 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK  – Przewodnicząca Rady  Miasta 
Gdańska  
Poprosiła   Skarbnik Miasta o przedstawienie opinii RIO,  zreferowanie 

oraz informację o stanowisku Prezydenta  Miasta do wniosków radnych                                           

i komisji. 
 

TERESA BLACHARSKA – SKARBNIK MIASTA GDAŃSKA 

Skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w dniu 4 grudnia 

2019r. podjął uchwałę opiniującą pozytywnie projekt uchwały budżetowej 

Miasta Gdańska na rok 2020. Powiedziała, że wniesiono dwie uwagi, które 

zostały przeanalizowane. Pierwsza uwaga dotyczy usunięcia z projektu 

uchwały budżetowej zapisu dotyczącego, z jakich źródeł dochodu będzie 

sfinansowany kredyt. Słusznie, bo od lat  uważano, że takiego zapisu nie 

powinno być, bo zapis ten dotyczy całkowicie odrębnej uchwały, która 

stanowi o zaciągnięciu  długu w danym roku. Zapis ten został usunięty. 

Druga z kolei uwaga dotyczy wolnych środków, które zostały przypisane 

jako przychody budżetu roku 2020, dotyczące projektu finansowanego ze 

środków Unii Europejskiej. Zdaniem Pani Skarbnik, uwaga ta jest 

zasadna. Rzeczywiście, zaplanowane środki jako dotacja na realizację 

projektu „Aktywizacja zawodowa 300+” miały w tym roku wpłynąć. 

Ponieważ one nie wpłynęły, to nie mogą stanowić bazy przychodów w 

roku 2020, dotacja  wpłynie  dopiero w roku 2020 i wówczas będą 

dochodem. Ta usterka została zmodyfikowana – przychody zamieniono 

na dochody. 

Następnie  omówiła  autopoprawki.  

Poinformowała, że wnioski do budżetu złożyła Komisja Sportu i Turystyki. 

Komisja Edukacji, Komisja Zrównoważonego Rozwoju, Komisja 

Samorządu i Ładu Publicznego, Komisja Kultury i Promocji, Komisja 

Polityki Gospodarczej i Morskiej  i złożone zostały   wnioski indywidualnie 

przez Radnych: Dawida Krupej, Piotra Gierszewskiego oraz Annę 

Golędzinowską. Komisje  i  radni otrzymali wyczerpujące informacje, co 
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do swoich wniosków. Znacząca  ich część nie została uwzględniona z 

uwagi na niewystarczające środki w budżecie Miasta.  

 

RADNY KRYSTIAN KŁOS – przewodniczący Komisji Strategii                              

i Budżetu 

Przedstawił opinię Komisji Strategii i Budżetu – opinia pozytywna.  

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK  – Przewodnicząca Rady  Miasta 
Gdańska  
Przedstawiła opinie komisji: Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej, 

Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Komisji Samorządu i Ładu 

Publicznego, Komisji Edukacji, Komisji Rodziny i Polityki Społecznej, 

Komisji Kultury i Promocji, Komisji Sportu i Turystyki, Komisji 

Zrównoważonego Rozwoju – opinie pozytywne.   

 
Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR  - przewodniczący 
Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej  
Odczytał oświadczenie klubowe, które stanowi zał. Nr 8 do niniejszego 
protokołu. 
 

Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI  - przewodniczący Klubu Radnych 

Prawa i Sprawiedliwości 

Wyraził przekonanie, że z budżetem, jego kondycją będzie tak jak                               

z prognozą w sprawie edukacji. Miały być  zwolnienia, brak pracy a 

okazało się, że jest wręcz przeciwnie. Więc jest optymistą. Zdaniem jego, 

budżet ten jest nazbyt  ostrożny i Miasto Gdańsk potrzebuje  więcej 

optymizmu, bo musimy rozwiązać problemy komunikacyjne, drogowe. 

Patrząc w prognozę  finansową na najbliższe 2-3 lata i malejące wydatki 

majątkowe, to trochę z tej prognozy  wygląda, że mamy niezaplanowane 

te nasze inwestycje. Były obietnice tramwaju przez Wrzeszcz, czyli 

rozwoju komunikacji tramwajowej, obietnice poprawy komunikacji i 

nowych dróg w Gdańsku Południu, który jest niedrożny. Powiedział, że 

Miasto Gdańsk w ramach go budżetu powinno pracować nad silną  marką 

swojego miasta, miasta dobrze zarządzanego, władze,  które nie 

narzekają na kondycję, bo  Gdańsk jest miastem bogatym. Więc tego 

optymizmu brakuje na 2020 rok tym bardziej, że kondycja  zarówno 

państwa  jak i miasta Gdańska jest dobra i powinna  budzić nadzieję na 

lepszą przyszłość.   Dodał, że   radni powinni kierować się troską, rozwagą 

i rozsądkiem o przyszłość. Rajcy gdańscy na przestrzeni wieków pokazali, 

że nie są koniunkturalistami i powinni planować wiele lat naprzód. Gdańsk 

potrzebuje ramy komunikacyjnej, potrzebuje nowych wyzwań   
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bezpośrednio w komunikacji publicznej, transporcie publicznym. Wyraził 

przekonanie, że  wpływy do budżetu będą rosły bo takie są prognozy, a 

ten ostrożny budżet na pewno będzie miał lepszą kondycję i będzie więcej 

dochodów.  

 

RADNA KATARZYNA CZERNIEWSKA   - Wszystko dla Gdańska 

Powiedziała, że  przyszło mówić o  budżecie trudnym, bo rosną wydatki                   

i to w sposób znaczący, a  główne  wpływy do budżetu   podatek od osób 

fizycznych osób został radykalnie ograniczony. Wskutek zmian 

ustawowych budżety samorządów  w całej Polsce zostaną ograniczone 

na dotychczas niespotykaną skalę. W Gdańsku  mniejszy  wpływ o 107 

mln zł. Taka kwota wystarczyłaby na budowę kilku basenów, 

wystarczyłaby na budowę jednego kompleksowego wielofunkcyjnego 

obiektu. W kwocie nieco niższej zamknęła się budowa kompleksu 

edukacyjnego Jabłoniowa, co pozwala sądzić, że byłaby możliwa 

realizacja analogicznego kompleksu w dzielnicach, które najbardziej 

potrzebują nowej infrastruktury oświatowej. Wyraziła swoje  

zaniepokojenie wyznacznikami stanu finansów Miasta Gdańska, niemniej 

cieszy się, że  w tak trudnym czasie udało się  opracować budżet stabilny, 

który pozwala kontynuować szereg miejskich programów edukacyjnych, 

szereg programów zdrowotnych jak również programów prorodzinnych.  

Wyraziła również zadowolenie tym, że w budżecie zabezpieczono szereg 

istotnych wydatków majątkowych i szereg ważnych inwestycji. Budżet 

również uwzględnia, we współpracy z Marszałkiem Województwa 

Pomorskiego,  rewitalizację Biskupiej Górki, Dolnego Miasta, Oruni Dolnej 

a także Nowego Portu.  Godne zauważenia jest to, że udało się uniknąć 

cięć w obszarze kultury i udało się zabezpieczyć środki na wydatki 

związane z działaniami proekologicznymi, jak chociażby powstanie 

nowego referatu Ekopatrol w Straży Miejskiej, projektowany zielony 

budżet obywatelski oraz dotacja na zadania związane z ochroną 

środowiska i gospodarką wodną. 

Podsumowując powiedziała, że celem projektu budżetu Miasta Gdańska  

na rok 2020 z jednej strony jest zaspokajanie potrzeb, ale także 

podnoszenie jakości życia gdańszczanek i gdańszczan. Cieszą się, że 

Miasto wykorzystuje szanse pozyskania funduszy zewnętrznych po to, 

aby kontynuować rozpoczęte przedsięwzięcia, by zadbać o komfort życia    

w dzielnicach, poprawić warunki życia gdańszczanek i gdańszczan. 

Dlatego Klub Wszystko dla Gdańska popiera  projekt budżetu na rok 2020. 

 

RADNY WOJCIECH BŁASZKOWSKI  
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Powiedział, że nie tylko z okazji dzisiejszej Wigilii mamy radosny dzień, 

ale również z powodu uchwały nad którą odbywa się debata. Pogratulował 

i podziękował pani Prezydent i całemu zespołowi przygotowania bardzo 

profesjonalnego budżetu. Rozumie, że jest  to radosny dzień, ale  również 

dzień pewnego dylematu  dla przyjaciół z Prawa i Sprawiedliwości, bo z 

jednej strony  bardzo  chcieliby zagłosować z tym budżetem, ale z drugiej 

strony jest to jakieś ryzyko narażenia się władzom partii. Dlatego nie 

można spodziewać się jednogłośnego przyjęcia przedstawionego projektu 

budżetu. 

Dalej powiedział, że budżet jest to plan wpływów i wydatków i pod tym 

względem jest zrobiony niezwykle profesjonalnie. Budżet ten jest 

odzwierciedleniem bardzo sprawnego zarządzania Miastem. Budżet to nie 

tylko wydatki ale również wpływy i jak powiedziano wcześniej dalej 

kształtują się na bardzo wysokim poziomie, mimo zbliżającego się okresu 

trochę słabszej koniunktury gospodarczej. Dodał, że imponuje  również 

strona wydatkowa, szeroko zakrojony program społeczny z obszaru 

edukacji, pomocy społecznej a także z obszaru ekologii. W budżecie 

ujmuje przeznaczenie 47 mln zł na infrastrukturę, która pozwoli realizować 

jeszcze szerzej cele społeczne. 33,1 mln zł  na budżet obywatelski. 

Powiedział, że  idziemy właściwą drogą, drogą decentralizacji. O tym co 

dzieje się na danej ulicy powinni przede wszystkim decydować 

mieszkańcy tej ulicy a nie urzędnik zlokalizowany w Warszawie. Cieszy 

również wzrost wydatków na komunikację miejską, tworzenie nowej linii 

Nowa Bulońska, wydłużenie trasy autobusów. Pozytywnie należy ocenić 

akcję zima i akcję lato, która pozwala dzieciom i młodzieży uczestniczyć 

w zajęciach rozwojowych, ale również cieszy pokaźna suma 

przeznaczona na akademie seniora. Na koniec zachęcił do przyjęcia  

budżetu.  

 

RADNA ELŻBIETA STRZELCZYK  

Powiedziała, że  chciałaby sprostować kilka nieścisłości, które się  wkradły 

w przemówieniach radnych. Opierając  się na danych otrzymanych od 

Pani Skarbnik na posiedzeniu Komisji Strategii i Budżetu  powiedziała, że 

w 2019 roku planowane wpływy z PIT-u  to  950 mln zł, wpływy z CIT-u  to  

98 mln zł, co razem daje  łączną kwotę 1.048 mln zł. Wykonanie  na 2019 

r. przewidywane  PIT – 972 mln zł, CIT – 128 mln zł - razem 1.100 mln zł. 

Zauważyła, że większe wpływy z PIT-u są pomimo, że podatek 

dochodowy  został w  październiku  obniżony z 18% na 17% i dodatkowo  

młodzi ludzie do 26 roku życia od sierpnia nie płaca podatku 

dochodowego. Pomimo tego, że podatek zostały zmniejszone  to wpływy 

z tego tytułu są większe w tym roku dla Miasta. 
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W budżecie  2020 roku przewiduje się wpływy z  PIT – 959 mln zł, z CIT – 

133 mln zł, co daje plan w wysokości 1.092 mln zł, czyli więcej niż  wynosił 

plan w tym roku.  

ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Prezydent Miasta Gdańska  
Powiedziała, że nikt nie mówił, że jest mniejszy wpływ. Dodała, że 

prezentując projekt budżetu pokazywała mniejszą dynamikę wpływu. 

Wyraźnie pokazano, jaki był średni wzrost na przestrzeni ostatnich  pięciu 

lat wpływów z PIT-u. Świadomie pokazywano, że jest większy, ale 

mniejsza dynamika wzrostu  wpływu z PIT-u. Po drugie, zestawiano to z 

wydatkami. Trzeba  patrzeć  na stronę dochodową i wydatkową. 

Pokazywano, jakie są konsekwencje różnych decyzji, chociażby 

związanych z edukacją, jeśli chodzi o wydatki gminy. 

Powtórzyła – tak, jest więcej wpływu z PIT-u, ale  jest mniej, jeśli chodzi                  

o dynamikę wzrostu. W porównaniu października 2019 do listopada 2019 

jest 10 mln mniejszy wpływ.   

 

TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gdańska  

Wyjaśniła, że Minister Finansów na rok 2019 przysłał zawiadomienie, że 

dochody z tytułu PIT-u planowane są dla miasta Gdańska w wysokości 

950 mln zł. Wysoka dynamika wzrostu co roku, którą  zaobserwowaliśmy 

szczególnie w roku 2015 w stosunku do roku 2014 i kolejne lata, pozwoliła 

na to, żeby planować wyższe dochody niż przewidział Minister  Finansów. 

To jest ad vocem odnośnie wspomnianego wcześniej naszego ostrożnego 

planowania.  Nie tylko ostrożnie  planujemy, ale  prognozujemy zgodnie z 

trendami, biorąc pod uwagę wpływy z poprzednich lat, trendy wskazywały, 

że można  zwiększyć dochody i zostały one zwiększone. Powiedziała, że 

jeżeli Minister Finansów zawiadamia, że dochody w roku 2020 należy 

osiągnąć w kwocie 950 mln zł, to w stosunku do 972 mln zł  to jest spadek, 

natomiast w stosunku do zawiadomienia Ministra to jest wzrost o 9 mln zł.  

Powiedziała, że w samorządzie po zmianach ustrojowych  pracuje  30 lat 

i nigdy nie było tak  niskiego wzrostu wpływów z PIT rok do roku. 

 

RADNA BEATA DUNAJEWSKA    

Powiedziała, że budżet na 2020 rok jest bardzo ostrożny. Jest 

świadomość, że wiele produktów, nie tylko spożywczych, ale też 

podrożeje prąd. W związku z tym miasto i mieszkańcy będą ponosili 

większe opłaty, z czym wiąże się  większy deficyt Miasta. Bardzo cieszy 

się z tego, że mimo tego trudnego, mało optymistycznego budżetu udało 

się zachować a nawet zwiększyć pewne wydatki na edukację i na sprawy 

społeczne. Jako dla przewodniczącej Komisji Rodziny i Polityki 
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Społecznej jest to sprawa bardzo ważna. Przypomniała, że jak parę lat 

temu rozpoczynano realizację program wsparcia zdrowia psychicznego  to 

pojawiały się pierwsze badania, że polskie społeczeństwo tego wsparcia 

potrzebuje na cito, że dzieci nie mają tej pomocy w szkołach i  dodatkowo 

potrzebna jest pomoc psychologiczna i psychiatryczna. Mówiło się wtedy 

o coraz większej liczbie samobójstw wśród młodych ludzi. Podjęto 

wówczas trud wdrożenia pierwszych założeń tego programu, a środki były 

małe, bodajże 100 tys. zł. Dzisiaj dochodzimy  do 2,7 mln zł. Kwota ta robi 

wrażenie i ma nadzieję, że wielu osobom w Gdańsku uda się pomóc.  

Istotne jest utrzymanie kwoty, po tegorocznym zwiększeniu, na trzy 

modułowy program wspierania prokreacji - 1,7 mln zł. Z kolei nie udało się 

zrealizować szczepień HPV, z powodu braku na rynku szczepionek i 

producent nie jest w stanie odpowiedzieć kiedy będą. W związku z  tym 

pieniądze z 2019 przeszły na rok 2020 i jest nadzieja, że  gdański program 

będzie  realizowany. Dodała, że jeżeli Ministerstwo Zdrowia wprowadzi 

obligatoryjnie te szczepienia w całej Polsce, to mimo wszystko ten  

program będziemy realizować, wyszczepiając  chłopców, czego program  

ogólnopolski nie zawiera.   

Przypomniała, że Gdańsk realizuje bardzo dobry program tj. wspieranie 

osób chorych na cukrzycę typu 2, który jest też realizowany w partnerstwie  

z Krynicą. Bardzo ważne jest to, że w 2020r. będą kontynuowane, 

sfinalizowane  dwie duże inwestycje w dziedzinie pomocy społecznej, a 

mianowicie pogotowie opiekuńcze. Realizowane  będą również mniejsze 

zadania takiej jak np. remont DPS Polanki, remont MOPR. Dodała, że 

ważna jest też kontynuacja programu zakupu sprzętu medycznego dla 

podmiotów, którymi zajmuje się marszałek województwa pomorskiego. To 

jest program wieloletni i dzięki niemu wiele ważnego sprzętu trafiło do 

szpitali. Istotnym jest również bon żłobkowy. Rozpoczęto  to w 2019 roku  

a w  roku 2020 Miasto zamierza wydać na ten cel 11,8 mln zł. Jest to 

ogromna  kwota i  zdaniem  radnej, z roku na rok program ten będzie się 

rozwijał aż do momentu, kiedy Miasto Gdańsk zrealizuje kolejne żłobki i 

program ten będzie wygaszany. 

 

RADNY ANDRZEJ SKIBA  

Powiedział, że w tej  dyskusji nad budżetem  w jego odczuciu  są dwa 
zasadniczy mity, które  w interesie gdańszczan trzeba obalić. Pierwszy  to 
mit złego rządu polskiego i polityki w zakresie podatków.  Faktem jest, że 
rząd polski obniżył  podatki. W związku z tym pojawia się pewna suma 
pieniędzy, która  zostaje w kieszeniach gdańszczan. Jeżeli zauważa się 
pewne przesunięcia transferów finansowych to te pieniądze zostają w 
Gdańsku. Przesunięcia te dokonywane są zgodnie z prawem w oparciu                  
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o ustawę, która w ogólnym zarysie obowiązuje od lat. Jeśli z kolei  chodzi 
o kwestie kwotowe to tutaj były już pewne wnioski, które można było 
wyciągnąć, a jednak żadna z opcji politycznych nie skorzystała, albo  nie 
widziała potrzeby zmiany w ustawie dotyczącej finansowania 
samorządów. Poprosił o zwrócenie uwagi na istotny element – samorządy, 
konkretnie gminy partycypują w podatku PIT na poziomie zbliżonych do 
ok. 40%. Jeśli zakładamy, że podobno  ok. 100 mln zł ma nie wpłynąć do 
kasy Miasta, to w kieszeniach gdańskich podatników pozostaje kwota ok. 
250 mln zł. Powiedział, że jest to najważniejsza informacja z jaką powinni  
wyjść z dzisiejszej sesji. 
Drugi mit, to mit racjonalnych  wydatków. Uważa, że w  tym budżecie jest 
wiele sensownych propozycji, wiele sensowych i potrzebnych wydatków. 
Popiera w pełni  inwestycje, które  wspierane są nie tylko przez Klub PiS 
ale również przez rząd polski. Np. wiadukt Biskupia Górka, most na Wyspę 
Sobieszewską i szereg innych inicjatyw współfinansowanych przez rząd 
polski. Powiedział, że  bazując na doświadczeniach z tego roku, to miałby 
poważne wątpliwości, czy planując budżet zaczęli od jednej 
fundamentalnej zasady – od uczciwego, racjonalnego spojrzenia na 
wydatki. Dysponując ograniczonymi środkami, to czy one będą wydawane 
tylko na potrzebne rzeczy. Ma do tego szereg zastrzeżeń i nie uważa tej 
polityki za sprawiedliwą, a zwłaszcza polityki płacowej. Jako mieszkaniec 
Gdańska nie może zrozumieć, dlaczego o 300 tys. zł  rosną wydatki na 
kolegium Prezydent Miasta Gdańska, a na bardzo niskim poziomie, 
wielokrotnie zbliżonym do zera utrzymuje się wzrost płac pracowników 
gdańskich urzędów, urzędników, ludzi którzy wykonują znakomitą pracę. 
Dodał, że w jego odczuciu nie potrzeba nam nowych urzędników, potrzeba 
docenienia i godnego płacenia tym, którzy wykonują świetną pracę na 
rzecz Gdańska. Jeśli chodzi o kwestię świetnej pracę, to niestety w 
niektórych jednostkach nie jest ona zasadą. W  związku z  tym miałby 
wiele przykładów, gdzie można by zaoszczędzić pieniądze i przeznaczyć 
je na znacznie lepsze cele. Dodał, że mówił o tym na Komisji  Strategii i 
Budżetu, wskazywał na takie wydatki jak Gdańskie Centrum 
Multimedialne, kwestie finansowania gdansk.pl, a także kwestie 
niektórych  ideologicznych wydatków. 
Sumując, jeżeli obalimy te dwa mity, które krążą wokół tego budżetu, a 
ćwierć miliarda zostaje w kieszeni gdańskich podatników to mamy iskierkę 
dobrej nadziei na przyszły rok.  
 
RADNA TERESA WASILEWSKA 
Poprosiła panią Przewodniczącą o zamknięcie listy mówców. 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK  – Przewodnicząca Rady  Miasta 
Gdańska  
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Poddała pod głosowanie wniosek o zamknięcie listy mówców: 

                                                       za    -      5  
      przeciw    -      12 
      wstrzymało się   -      15 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Lista  mówców nie została  zamknięta.  

 
RADNA JOANNA CABAJ 
Zaprotestowała przeciwko wielokrotnie używanym sformułowaniu przez 
panią Prezydent dotyczący deformy oświaty. Myśli, że Pani Prezydent  nie 
ma nic przeciwko podwyżkom  płac nauczycieli, bo są one tak nieznaczne 
i nie jest ogromnym obciążeniem dla naszego budżetu.  
Dodała, że jako radni, mający doświadczenie w wielu innych dziedzinach 
życia, mają prawo wypowiadania się na temat celowości wydatków,                           
z którymi wielokrotnie nie mogą się zgodzić.  Stanowczy sprzeciw  Radnej 
budzą wydatki, co do których nie ma żadnych podstaw. Powiedziała, że 
wielokrotnie pytała o statystyki aktów dyskryminacji, mowy nienawiści, 
które mogłyby uzasadniać utworzenie Gdańskiego Centrum Równego 
Traktowania. Takiej informacji  do dnia dzisiejszego nie przedstawiono.  
 
RADNY KRYSTIAN KŁOS 
Podziękował pani Teresie Blacharskiej i Pani Emilii Kosińskiej za 
przygotowanie budżetu i za współpracę z radnymi. Poprosił o 
odpowiedzialność i uczciwość. Nikt nie neguje, że podatki powinny być 
niskie,  ale wskutek zmian podatkowych do budżetu wpłynie  107 mln zł 
mniej. Przypomniał, że  Radny Skiba powiedział, że  te środki zostaną w 
mieście. One zostaną u obywateli, ale  z podatkiem  VAT powędrują do 
budżetu centralnego i do miasta  w takiej ilości, w jakiej byśmy chcieli nie 
wrócą. Obniżajmy podatki, ale mówmy uczciwie, że  w związku obniżką 
podatków,  Miasta nie zrealizuje różnego rodzaju zadań, inwestycji o 107 
mln zł mniej. 
Powiedział, że mowa o wydatkach, ale  mało wspomina się o tym, że 
pewnego rodzaju wyłączenia Miasta Gdańsk z różnego rodzaju 
programów rządowych też mają miejsce. Tzw. schetynówki, kiedyś miasta  
mogły w tym programie brać udział  a teraz Miasto Gdańsk, wg nowych 
zasad nie może   starać się o dofinansowanie na remonty dróg lokalnych. 
Na ten program jest 5 mld zł to czemu cierpimy i czemu nie dociera  do 
takich miast  jak Gdańsk?   Dalej powiedział, że do tej pory opłaty odnośnie 
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wód też trafiały do Miasta. Teraz wszystko przejęły Polskie Wody i do tej 
pory żadna  złotówka do Gdańska nie wróciła. O kwoty te pomniejszamy 
działania przeciwpowodziowe w mieście.  
 
RADNA KATARZYNA CZERNIEWSKA 
Powiedziała, że  zaciekawiły ją dwie wypowiedzi radnych. Zapytała, co na 
myśli miał radny Skiba mówiąc o wydatkach ideologicznych.  
Przypomniała, że Rada  na sesji  gościła  Gdańskie Centrum Równego 
Traktowania i dokładnie powiedzieli, czym się zajmują. W dużej mierze są 
to interwencje wywołane przemocą w rodzinie. Są to głównie interwencje 
do kobiet, które zgłaszają przemoc w rodzinie lub dyskryminacje ze 
względu na płeć. 
Wyjaśniła, że wydatki rosną głównie dlatego, że rosną ceny energii 
elektrycznej a jej ceny  rosną  z tego powodu, że polska energetyka jest 
oparta w przeważającej części na węglu. W związku z funkcjonowaniem 
systemu zielonych certyfikatów producenci energii elektrycznej, którzy  
produkują ją w oparciu o węgiel, takich certyfikatów nie mają i muszą 
zakupić je na rynku od producentów zielonej energii, posiadający takie 
certyfikaty. W konsekwencji powoduje to, że koszt zakupu zielonych 
certyfikatów, producenci produkujący energię w oparciu o węgiel  
przerzucają na końcowego odbiorcę, czyli na nas.  
Zaapelowała do koleżanek i kolegów z PiS  o to, aby w poszukiwaniu 
oszczędności nie majstrowali przy podatku, który jest podatkiem 
dzielonym. Nie bez powodu obniżki dotyczą podatku PIT, tylko wynika  to 
z tego, że jest to podatek dzielny. Nikt  nie mówi o obniżce podatku VAT. 
Poprosiła, aby nie ograniczali dochodów  samorządów, tylko szukali 
oszczędności tam, gdzie jest to realne, np. w energetyce, w postawieniu 
na zieloną energię  i dbaniu o to, aby ceny energii elektrycznej nie 
wzrastały. 
 
RADNY PIOTR  DZIK 
Powiedział, że wszystko zostało tutaj już powiedziane. Faktem jest jednak, 
że  107 mln zł nie wpłynie i pewnych rzeczy  miasto nie zrobi. 
Dodał, że Gdańsk dalej jest w budowie, a w planie następne inwestycje, 
wymieniany tabor, remontowane mieszkania komunalne. Zawsze będzie 
niedosyt, chcielibyśmy robić  więcej.  
Zaapelował o wspólne działania radnych, posłów z różnych opcji 
politycznych i wywodzących się  z Gdańska. 
 
RADNA ELŻBIETA STRZELCZYK    
Powiedziała, że odniesie się tylko do wypowiedzi i Pani prezydent i Pani 
skarbnik. Podziękowała za to, że powiedziały dokładnie to, co ona 
wcześniej powiedziała. Mówiła  tylko o planach i wykonaniu. Radni Koalicji 
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Obywatelskiej i Wszystko dla Gdańska   mówią o jakiś wyimaginowanych 
100 mln zł, które mogłyby wejść do budżetu, a tak naprawdę nie wiadomo 
skąd oni to biorą. Mówią, że mogłoby się  to zdarzyć. Dodała, że  w tym 
roku  mamy większe wpływy z podatku CIT i PIT niż były planowane. Nie 
ma żadnych powodów, aby w przyszłym roku też tak nie było.  
 
RADNY BOGDAN OLESZEK  
Wyjaśnił, że  nie są przeciwni obniżce podatków, możemy w ogóle ich nie 
płacić. Chodzi o to, aby tak zrekompensować dla Miasta, aby mieszkańcy 
nie mieli obniżonej jakości życia. Podziękował, za środki  na podwyżki dla 
Straży Miejskiej, jest  to potrzebna formacja dla bezpieczeństwa  naszego 
miasta. Zwrócił uwagę na to, jak  zmieniło się nasze miasto dzięki środkom 
unijnym, a ile było wówczas emocji przy każdej większej inwestycji, np. 
stadion, tunel,  autobusy.  
Dodał, że przygotowanie takiego projektu  budżetu z jakim mamy do 
czynienia zapewni nam stabilizację. Budżet ten na pewno nie obniży 
jakości życia. Chodzi o to abyśmy  rozwijali miasto  i byli bezpieczni.  
 
RADNY JAN PERUCKI 
Powiedział, że zagłosuje za tym budżetem, ponieważ kandydując do rady 
Miasta Gdańska złożył mieszkańcom pewne deklaracje dotyczące 
inwestycji należących do zasobu miasta Gdańska, do planów, które razem 
z pionem inwestycyjnym w przyszłym roku będą realizowane. Ma na  myśli 
między innymi ulicę Budowlanych, bardzo oczekiwana przez 
mieszkańców Matarni, Kokoszek. Również kontynuacja prac na głównej 
arterii ul. Grunwaldzkiej, ul. Kartuska, dwie ważne arterie w dzielnicy 
Osowa: ul. Koziorożca i ul. Zeusa. Pochwalił Dyrektora Wydziału 
Programów Rozwojowych za pozyskiwanie środków zewnętrznych  
unijnych z programu opadowego. Wspomniał o programie oświetleniowym 
– do 2025 roku planuje się oświetlić w mieście wszystkie ulice a także 
częściowo powymieniać oprawy  na ledowe. 
Dodał, że w przyszłym roku zrealizowane zostaną dwa punkty zbiórki 
selektywnego odbioru odpadów komunalnych. Wspomniał o budżecie 
obywatelskim i wydzielenia  z niego  części na  inwestycje zielone. Każdy 
mieszkaniec może  ubiegać się o dotację w wysokości 5 tys. zł na 
realizację ogrodu deszczowego, a wspólnoty mieszkaniowe 10 tys. 
złotych. Więc każdy z nas  może  się przyczynić, aby woda opadowa była 
w dobry sposób zagospodarowana.  
 
RADNY WOJCIECH BŁASZKOWSKI 
Powiedział, że na pewno nie jest mitem, ale faktem jest to, że rząd 
częściowo  obciążył kosztami reformy edukacji samorządy. Nie jest mitem 
również to, czym Rada zajmować będzie się w punkcie 8, czyli faktem 
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chęci odebrania nam Spółki Energa i przejęcia jej przez Orlen. Również 
mitem nie jest to, że rząd przeprowadził reformę podatkową w obszarze 
tych podatków, które najbardziej obciążają samorząd. Jesteśmy za 
obniżeniem podatków, ale najbardziej potrzebne byłoby obniżenie 
podatku VAT, ale  problem w tym, że  w 100% obciąża on budżet państwa.  
Dodał, że można zrealizować wiele celów społecznych i możemy  to robić, 
między innymi wspomniane  podwyżki, ale trzeba mieć  świadomość, że 
te podwyżki i inne cele społeczne mogą być realizowane dzięki wpływom 
podatkowym, a one są ograniczane przez  działania rządu. 
 
RADNY ANDRZEJ SKIBA 
Powiedział, że  cieszy go to, że 250 mln zł  zostanie w Gdańsku pod kątem 
wydatków edukacyjnych.   Dodał, że bardzo szanuje pracę Pani Skarbnik, 
bez wątpienia ma wiedzę znacznie większą niż on. Podziękował za 
opracowanie  dotyczące projektu budżetu. 
 
RADNY ANDRZEJ KOWALCZYS 
Powiedział, że mimo trudnej sytuacji budżetowej w 2020 roku 
kontynuowane będą prace przy budowie boisk. Inwestycje prowadzone 
będą przy ulicy Wolności, Stokłosy i przy Zespole Szkół Energetycznych. 
Zostały zaplanowane również środki finansowe na opracowanie 
dokumentacji  w nowych miejscach  jak Conradinum przy ul. Piramowicza, 
w Osowej przy Szkole Podstawowej Nr 81 oraz  przy ul.  Wodnika. Dodał, 
że będzie  to trudny rok  także w  edukacji, ale cieszy  to, że kontynuowana 
będzie akcja zima, akcja lato, na którą udało się zabezpieczyć kwotę  2 
mln zł. Do 550 tys. zł wzrośnie kwota na stypendia dla młodych, zdolnych 
uczniów gdańskich szkół, cieszy blisko dwunastomilionowa kwota na 
wsparcie gdańskich żłobków, z czego skorzysta 700 gdańskich rodzin. 
Powiedział, że jest to budżet trudny, ale realistyczny.   
 
RADNY KAROL WAŻNY  
Podziękował Pani Prezydent za wzrost wozokilometrów  w tramwajach  jak 
i w autobusach. Dane takie pojawiły się w budżecie. Dodał, że na pewno 
chcielibyśmy, aby proporcje, o których na początku wspomniano przy 
prezentacji budżetu, pomiędzy kosztami  czy dochodami wynikającymi z 
cen biletów a dochodami pochodzącymi bezpośrednio z budżetu były 
troszeczkę inne. Wydaje się, że ten kierunek jest jednak słuszny, bo   
postawienie na komunikację zbiorową jest przyszłością i dobrym 
kierunkiem, w którym idziemy. Odnosząc się natomiast do kwestii, 
związanych z 250 mln zł, które zostają w kieszeniach mieszkańców, 
wracając do wypowiedzi radnego Krystiana Kłosa, to powinno się szukać 
zdecydowanie takich możliwości, aby te pieniądze wróciły nie tylko do 
mieszkańców, ale  też do budżetu miejskiego. Zwrócił uwagę na inicjatywę 
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Związku Miast Polskich, który poprzez Senat będzie  zgłaszał inicjatywy w 
zakresie zmian ustawy o dochodach jednostek samorządu terytorialnego. 
Poprosił radnych z opozycji, żeby poprzez swoich reprezentantów w 
Sejmie, szczególnie tych, którzy niedawno zasiadali w Radzie Miasta 
Gdańska, tę zmianę popierali, aby redystrybucja środków do budżetu 
jednostek samorządu terytorialnego była bardziej sprawiedliwa. Jest  
również kwestia Janosikowego, która budzi istotne kontrowersje.  
 
RADNY PRZEMYSŁAW  MAJEWSKI   
Powiedział, że na posiedzeniu Komisji  pytał  dlaczego blisko 315 tys. zł 
planuje się przeznaczyć na kolegium Prezydenta Miasta Gdańska, 
dlaczego blisko pół miliona złotych więcej planuje się przeznaczyć na 
funkcjonowanie miejskiej propagandowej strony gdansk.pl, dlaczego 
blisko 130 tys. zł więcej planuje się przeznaczyć na budowanie tożsamości 
gdańszczan.  
Zapytał na co dokładnie ma być przeznaczona rezerwa celowa na 
pokrycie wyroków sądowych z tytułu prowadzonych przeciwko gminie 
spraw dotyczących projektów prowadzonych przez GIK sp. z o.o. i Arena 
spółka z o.o – 15 mln zł. 
 
RADNA EMILIA LODZIŃSKA 
Zauważyła, że w toku dzisiejszej dyskusji padło wiele życzliwych słów w 
stosunku do  naszego Miasta.  Dodała, że powinno szukać się tego co 
łączy i iść w kierunku współpracy o dążyć do tego, aby takie miasto 
Gdańsk dalej się rozwijało  i  aby spływały  do nas  pieniądze z różnych 
programów.  Jest pewne, że każdemu zależy na rozwoju Gdańska, a 
mieszkańcom żyło się jak najlepiej. 
Wspomniała również o zagospodarowaniu i planowaniu przestrzennym. 
Dla niej planowanie przestrzenne  wyznacza  standard życia. 
Podziękowała Dyrektor Biura Rozwoju Miasta  i jej pracownikom za  ogrom 
pracy, który wkładają w to, aby posiedzenia Komisji Zagospodarowania 
Przestrzennego przebiegały na bardzo wysokim poziomie, aby 
prezentowane plany były jakościowo coraz lepsze. Dodała, że w  2020r. 
będzie dużo się działo w zakresie planowania i zagospodarowania 
przestrzennego. Będą pracować dalej nad przestrzeniami miejskimi, nad 
gdańską polityką wodną i gdańską polityką zieleni.  Będzie kontynuowana 
współpraca z jednostkami pomocniczymi. 
Dodała, że do  poprawy  jakości życia  mieszkańców Gdańska przyczynią 
się wszelkie procesy rewitalizacyjne.  
 
RADNY JAN PERUCKI 
Powiedział, że Komisja Strategii i Budżetu  w styczniu będzie  ustalać  plan 
pracy na 2020 rok i na tym posiedzeniu zaproponuje dodatkowe 
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posiedzenie Komisji wyjazdowe w siedzibie Gdańskich Multimediów, gdyż 
nie wszyscy radni wiedzą, czym ta jednostka  się zajmuje.  To nie tylko 
strona internetowa, nie tylko prezentacja sesji, aby mieszkańcy mogli  
widzieć i słyszeć obrady, ale jest to wiele  innych zadań.  
Żałuje, że dosyć duży i ambitny programu dotyczący gdańskich żłobków 
został zmniejszony  z powodu  skreślenia  programu rządowego „Maluch”. 
Pozostały cztery lokalizacje. Liczy, że w przyszłości program ten będzie 
kontynuowany.  
Dodał, że  cieszy się, że mimo trudnego budżetu i  cięć wydatków, są 
środki na rozwój komunikacji miejskiej, poprzez zakup nowego taboru i  
wzrost wozokilometrów, co przekłada się na nowe trasy i zwiększenie  
częstotliwości kursowania tramwajów i autobusów.   
Cieszy się również z tego, że wyczekiwana przez najmłodszych inwestycja 
na Kokoszkach przy ulicy Stokłosy to boisko.  
 
ALEKSANDRA DULKIEWICZ –PREZYDENT MIASTA GDANSKA 
Podziękowała za merytoryczną dyskusję. Ustosunkowując się do 
powyższej dyskusji powiedziała, że radny Skiba do inwestycji 
współfinansowanych przez rząd wymienił wiadukt Biskupia Górka, ale  tak 
nie jest. Wiadukt Biskupia Górka jest finansowany ze środków Unii 
Europejskiej i budżet Miasta Gdańska. Prawdą jest, że zmiany podatkowe 
były wcześniej.  
Powiedziała, że ma informację od  swoich współpracowników z sektora 
polityki społecznej, iż radnej Cabaj przekazano  całą diagnozę dotyczącą 
programu  na rzecz równego traktowania. Jeśli nie, to jeszcze  dzisiaj  taką 
informację  otrzyma. Diagnoza ta była podstawą  polityki przyjętej przez 
Radę Miasta Gdańska w ubiegłym roku, modelu równego traktowania, 
gdzie  różne dane dotyczące mowy nienawiści, dyskryminacji z różnych 
powodów są ujęte.  
Podziękowała radnemu Kłosowi za zwrócenie uwagi na zmiany  w 
niektórych programach rządowych. Dodała, że prawda jest chyba taka, że 
strategia premiera na rzecz odpowiedzialnego rozwoju odchodzi w niebyt. 
Dzisiaj  dyskusja na temat strategii rozwoju Polski toczy się między 
Rządem a Komisją Europejską. Przygotowanie budżetu unijnego wymaga  
kompleksowego spojrzenia przez Polskę. Prezydenci Miast 
metropolitarnych zabiegają, lobbują  o to, aby w tej strategii zwrócić uwagę 
na   metropolie, bo  to one  dzisiaj są kołem zamachowym nie tylko polskiej 
gospodarki, ale wszystkie dane pokazują, że metropolie, wpływają na 
rozwój okolicy. 
Powiedziała, że radna Strzelczyk zwróciła uwagę na podatek CIT, który 
wzrasta. Była o tym mowa w prezentacji budżetowej. Faktycznie w 2019r. 
wpływy z podatku od osób prawnych wzrosły. Wzrosły jednak  
jednorazowo, ponieważ w wyniku zmian przepisów dotyczących 
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przychodu od budynków wielkopowierzchniowych, to  w 2019 r.  wpłynęło 
do budżetu ponad 40 mln zł.  
Podziękowała  również radnemu Ważnemu, za zwrócenie uwagi,  bo 
rzeczywiście  organizacje samorządowe zrzeszające miasta lobbują 
zamiar pochylenia się nad systemem finansowania samorządu. 
Przygotowywany jest projekt senacki mówiący o większym udziale gmin 
w podatku od osób fizycznych. Liczy w tym zakresie na szerokie 
porozumienie.  
Z kolei radny Oleszek zwracał uwagę na kwestie związane z 
bezpieczeństwem. Są to ważne  i istotne rzeczy. 1 mln zł  w budżecie 
przeznacza się na rozwój monitoringu wizyjnego. 
Radny Perucki  mówił o rozbudowie ulicy Kartuskiej to tak jak przy moście  
w Sobieszewie, to i w tym przypadku Miasto  ubiegać się będzie  o dotację 
z Ministerstwa Rozwoju Inwestycji. 
Dalej powiedziała, że radny Skiba wspominał o edukacji. Nigdy nie 
mówiono o zmniejszeniu etatów nauczycielskich. Dodała, że  
comiesięczne jej  prezentacje pokazują, że deforma edukacji 
spowodowała, że  etatów nauczycielskich jest więcej i jest to coraz 
bardziej skomplikowane.  
Radny Majewski pytał  o Areną Gdańsk i rezerwę celową.  Powiedziała, 
że dobry gospodarz dba o wybudowane  obiekty. Dodała, że z wielką 
dumą przyjmowali delegację UEFA, która symbolicznie przygotowuje 27 
maja mecz finałowy ligi Europy w Gdańsku. Symbolicznie dlatego, bo 
będzie to trzydziesta rocznica wyborów samorządowych. Powiedzieli, że 
nasz stadion jest bardzo dobrze utrzymany.  Aby był dobrze utrzymany  to 
nadal potrzebne są różne inwestycje. Będzie przymiarka do zmiany 
oświetlenia, niezbędna do obsługi różnych  wydarzeń sportowych, przede 
wszystkim  do transmisji telewizyjnych.  
Podziękowała radnemu Peruckiemu za zwrócenie uwagi na  zamknięcie 
programu „Maluch”. Widocznie polityka związana z wychowaniem 
najmłodszych sprowadza się do  500+. Zdaniem Pani Prezydent bardziej 
celowe byłoby wydatkowanie pieniędzy na tworzenie miejsc żłobkowych. 
Miasto szuka różnych sposobów, wspólnie z organizacjami 
pozarządowymi startuje do różnych programów unijnych, które wspierają 
politykę wprowadzania  do życia społecznego najmłodszych dzieci.  

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK  – Przewodnicząca Rady  Miasta 
Gdańska  
Nie było więcej głosów w dyskusji. Przystąpiła do głosowania. 
                                                       za    -      23 
      przeciw    -        1 
      wstrzymało się   -      10 
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               Rada Miasta Gdańska 
    w głosowaniu p r z y j ę ł a    

 

Uchwałę Nr XVIII/435/19 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2020 rok  
 

z dnia 19 grudnia 2019 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik  nr 9 do niniejszego protokołu. 
 

 

PUNKT  7 
 

Uchwały: 

 

A). w sprawie nadania nazwy Aleja Pawła Adamowicza (druk 465); 
 

ALEKSANDRA DULKIEWICZ –PREZYDENT MIASTA GDANSKA 
Przedstawiła projekt  uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem.   
 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK  – Przewodnicząca Rady  Miasta 
Gdańska  
Stwierdziła brak głosów w dyskusji, przystąpiła  do głosowania.  
 

                                                      za    -      22 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -      11 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XVIII/436/19 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie nadania nazwy Aleja Pawła Adamowicza  
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z dnia 19 grudnia 2019 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik  nr 10 do niniejszego protokołu. 
 
 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska  (druk 455 + autopoprawka); 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK  – Przewodnicząca Rady  Miasta 
Gdańska  
Przedstawiła opinie komisji: KSiB, KPGiM, KZP, KSiŁP, KE, KRiPS, KKiP, 
KSIT, KZR opinie pozytywne. 
 

EMILIA KOSIŃSKA Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  
 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Stwierdziła brak głosów w dyskusji, przystąpiła  do głosowania.  
 

                                                      za    -      22 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -      12 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XVIII/437/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miasta Gdańska 
 

z dnia 19 grudnia 2019 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik  nr 11 do niniejszego protokołu.                       
 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 
Gdańska na 2019 rok (druk 456 + autopoprawka); 
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Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK  – Przewodnicząca Rady  Miasta 
Gdańska  
Przedstawiła opinie komisji: KSiB, KPGiM, KZP, KSiŁP, KE, KRiPS, KKiP, 
KZR opinie pozytywne. KSiT nie opiniowała. 
 

PANI EMILIA KOSIŃSKA  - Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  

 

Radny  ŁUKASZ BEJM  

Podziękował Pani Prezydent i pracownikom Biura Prezydenta  ds. Kultury za 

dostrzeżenie  potrzeby  zwiększenie dotacji przedmiotowej dla instytucji 

kultury jak Klub Żak i GAK.  

 

Radna  ELŻBIETA STRZELCZYK 

Powiedziała, że  z jej wyliczeń wynika, że deficyt na rok 2019 to 360.649 tys. 

zł. Zapytała  czy wiadomo, ile  w tym roku zostało niewykonanych inwestycji, 

a które  przesunięto na następny rok, przez  co zwiększane będą wydatki                  

i deficyt   w przyszłym roku.  

 

PANI EMILIA KOSIŃSKA  - Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska  

Powiedziała, że  zrobione są dokładne wyliczenia, ale  nie ma ich w tej chwili 

przy sobie. Jeśli jest takie życzenie  to zostaną udostępnione radnym.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Stwierdziła brak głosów w dyskusji, przystąpiła  do głosowania.  
 

                                                      za    -      22 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -      12 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XVIII/438/19 
 

Rady Miasta Gdańska  
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 

2019 rok 
 

z dnia 19 grudnia 2019 r. 
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Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.                       
 
 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego w Europejskim Banku Inwestycyjnym na 
finansowanie planowanego deficytu budżetu Miasta Gdańska oraz 
spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu emisji papierów 
wartościowych oraz zaciągniętych kredytów i pożyczki (druk 450); 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK  – Przewodnicząca Rady  Miasta 
Gdańska  
Przedstawiła pozytywną opinię Komisji Strategii i Budżetu.  
 
PANI EMILIA KOSIŃSKA  - Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  

 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Stwierdziła brak głosów w dyskusji, przystąpiła  do głosowania.  
 

                                                      za    -      23 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -      11 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XVIII/439/19 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w 
Europejskim Banku Inwestycyjnym na finansowanie planowanego 
deficytu budżetu Miasta Gdańska oraz spłatę wcześniej zaciągniętych 
zobowiązań z tytułu emisji papierów wartościowych oraz zaciągniętych 
kredytów i pożyczki 

z dnia 19 grudnia 2019 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik  nr 13 do niniejszego protokołu.                      
 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego w Europejskim Banku Inwestycyjnym na 
finansowanie deficytu budżetu Miasta Gdańska oraz spłatę 
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wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu kredytów   i pożyczki 
(druk 451); 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK  – Przewodnicząca Rady  Miasta 
Gdańska  
Przedstawiła pozytywną opinię Komisji Strategii i Budżetu.  
 
PANI EMILIA KOSIŃSKA  - Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  

 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Stwierdziła brak głosów w dyskusji, przystąpiła  do głosowania.  
 

                                                      za    -      23 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -      11 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XVIII/440/19 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w 
Europejskim Banku Inwestycyjnym na finansowanie deficytu budżetu 
Miasta Gdańska oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu 
kredytów   i pożyczki 

z dnia 19 grudnia 2019 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik  nr 14 do niniejszego protokołu.                      
 
5) zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty miejscowej (druk 454); 
 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK  – Przewodnicząca Rady  Miasta 
Gdańska  
Przedstawiła opinie Komisji: KSiB, KPGiM. Opinie pozytywne.  
 
PANI TERESA BLACHARSKA   - Skarbnik Miasta Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  
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Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Stwierdziła brak głosów w dyskusji, przystąpiła  do głosowania.  
 

                                                      za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        3 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XVIII/441/19 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty miejscowej 
 

z dnia 19 grudnia 2019 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik  nr 15 do niniejszego protokołu 
 

6) w sprawie ustanowienia Nagrody Miasta Gdańska w Dziedzinie 
Kultury "Splendor Gedanensis" i Tytułu Mecenasa Kultury Gdańska                                               
(druk 457 + autopoprawka); 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK  – Przewodnicząca Rady  Miasta 
Gdańska  
Przedstawiła opinię Komisji Kultury i Promocji – opinia pozytywna.   
 
PANI BARBARA FRYDRYCH – Dyrektor  Biuro Prezydenta ds. Kultury 

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Stwierdziła brak głosów w dyskusji, przystąpiła  do głosowania.  
 

                                                       za    -      33 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 
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    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XVIII/442/19 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie ustanowienia Nagrody Miasta Gdańska w Dziedzinie Kultury 
"Splendor Gedanensis" i Tytułu Mecenasa Kultury Gdańska                                                

 
z dnia 19 grudnia 2019 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik  nr 16 do niniejszego protokołu 
 

7) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego PKM - odcinek kolei 
kokoszkowskiej w mieście Gdańsku (druk 441); 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK  – Przewodnicząca Rady  Miasta 
Gdańska  
Przedstawiła opinię Komisji Zagospodarowania Przestrzennego – opinia 
pozytywna.   
 
PANI EDYTA DAMSZEL-TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Stwierdziła brak głosów w dyskusji, przystąpiła  do głosowania.  
 

                                                      za    -      32 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XVIII/443/19 
 

Rady Miasta Gdańska  
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w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego PKM - odcinek kolei kokoszkowskiej 

w mieście Gdańsku 
 

z dnia 19 grudnia 2019 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik  nr 17 do niniejszego protokołu 
 

 
8) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego PKM - odcinek Kiełpinek 
Zachód II w mieście Gdańsku (druk 449); 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK  – Przewodnicząca Rady  Miasta 
Gdańska  
Przedstawiła opinię Komisji Zagospodarowania Przestrzennego – opinia 
pozytywna.   
 
PANI EDYTA DAMSZEL-TUREK – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Stwierdziła brak głosów w dyskusji, przystąpiła  do głosowania.  
 

                                                      za    -      33 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XVIII/444/19 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego PKM - odcinek Kiełpinek Zachód II        

w mieście Gdańsku 
 

z dnia 19 grudnia 2019 r. 
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Uchwała stanowi załącznik  nr 18 do niniejszego protokołu 
 

9) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie zasad 
przeprowadzania naboru wniosków o zawarcie umowy najmu, w 
tym kryteria pierwszeństwa, zasad przeprowadzania oceny 
punktowej oraz maksymalnej wysokości miesięcznego dochodu 
gospodarstwa domowego i obowiązkowej kaucji w nowych lokalach 
mieszkalnych, w ramach programu dopłat do czynszu ,,Mieszkanie 
na Start’’ (druk 459); 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK  – Przewodnicząca Rady  Miasta 
Gdańska  
Przedstawiła opinie Komisji: KPGiM, KRiPS – opinie pozytywna.   
 
PAN PIOTR KRYSZEWSKI – Dyrektor Wydziału Gospodarki 

Komunalnej  

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Stwierdziła brak głosów w dyskusji, przystąpiła  do głosowania.  
 

                                                      za    -      34 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XVIII/445/19 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie zasad 
przeprowadzania naboru wniosków o zawarcie umowy najmu, w tym 
kryteria pierwszeństwa,  zasad przeprowadzania oceny punktowej oraz 
maksymalnej wysokości miesięcznego dochodu gospodarstwa 
domowego i obowiązkowej kaucji w nowych lokalach mieszkalnych,                      
w ramach programu dopłat do czynszu ,,Mieszkanie na Start’’ 

 
z dnia 19 grudnia 2019 r. 
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Uchwała stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu 
 

10) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie zasad 
wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Gdańska oraz zasad 
udzielania pomocy w wynajęciu lokali mieszkalnych w zasobach 
Towarzystw Budownictwa Społecznego (druk 460); 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK  – Przewodnicząca Rady  Miasta 
Gdańska  
Przedstawiła opinie Komisji: KPGiM, KRiPS – opinie pozytywne.   
 
PAN PIOTR KRYSZEWSKI – Dyrektor Wydziału Gospodarki 

Komunalnej  

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Stwierdziła brak głosów w dyskusji, przystąpiła  do głosowania.  
 

                                                      za    -      34 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XVIII/446/19 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie zasad 
wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Gdańska oraz zasad udzielania 
pomocy w wynajęciu lokali mieszkalnych w zasobach Towarzystw 
Budownictwa Społecznego 

z dnia 19 grudnia 2019 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik  nr 20 do niniejszego protokołu. 
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11) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 
nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub innych 
nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno-
wypoczynkowe (druk 452); 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK  – Przewodnicząca Rady  Miasta 
Gdańska  
Przedstawiła opinie Komisji: KPGiM, KSiB, KZR – opinie pozytywne.   
 
PAN OLGA GOITOWSKA  – Zastępca Dyrektor Wydziału Gospodarki 

Komunalnej  

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Stwierdziła brak głosów w dyskusji, przystąpiła  do głosowania.  
 

                                                       za    -      21 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -      12 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XVIII/447/19 
 

Rady Miasta Gdańska  
 
zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty                               
za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na 
których znajdują się domki letniskowe lub innych nieruchomości 
wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe 

 
z dnia 19 grudnia 2019 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik  nr 21 do niniejszego protokołu 
 

11A) zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 
wysokości stawek za zajęcia pasa drogowego dróg publicznych, 
których zarządcą jest  Prezydent Miasta Gdańska na cele niezwiązane 
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z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg                        
(druk 461); 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK  – Przewodnicząca Rady  Miasta 
Gdańska  
Przedstawiła opinie Komisji: KPGiM, KSiB – opinie pozytywne.   
 
PAN MICHAŁ SZYMAŃSKI – Z-ca Dyrektora GZDiZ  

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Stwierdziła brak głosów w dyskusji, przystąpiła  do głosowania.  
 

                                                       za    -      29 
      przeciw    -        1 
      wstrzymało się   -        4 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XVIII/448/19 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 
wysokości stawek za zajęcia pasa drogowego dróg publicznych, których 
zarządcą jest   Prezydent Miasta Gdańska na cele niezwiązane z budową, 
przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg 

 
z dnia 19 grudnia 2019 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik  nr 22 do niniejszego protokołu. 
 
 

12) w sprawie zawarcia porozumienia z Powiatem Bytowskim                           
i Powiatem Kartuskim w sprawie powierzenia Powiatowi 
Bytowskiemu organizacji przewozów pasażerskich w zakresie 
publicznego transportu zbiorowego w powiatowych przewozach 
pasażerskich (druk 458); 
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Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK  – Przewodnicząca Rady  Miasta 
Gdańska  
Przedstawiła opinie Komisji: KPGiM, KSiB – opinie pozytywne.   
 
PAN SEBASTIAN ZOMKOWSKI – Dyrektor Zarządu Transportu 

Miejskiego  

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Stwierdziła brak głosów w dyskusji, przystąpiła  do głosowania.  
 

                                                       za    -      33 
      przeciw    -        1 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XVIII/449/19 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie zawarcia porozumienia z Powiatem Bytowskim i Powiatem 
Kartuskim w sprawie powierzenia Powiatowi Bytowskiemu organizacji 
przewozów pasażerskich w zakresie publicznego transportu zbiorowego 
w powiatowych przewozach pasażerskich 

z dnia 19 grudnia 2019 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik  nr 23 do niniejszego protokołu. 
 
 

13) w sprawie uchwalenia "Regulaminu udzielania dotacji 
celowych na zadania związane z ochroną środowiska i gospodarką 
wodną" (druk 453); 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK  – Przewodnicząca Rady  Miasta 
Gdańska  
Przedstawiła opinie Komisji: KZR, KSiB, KPGiM,  – opinie pozytywne.   
 
Pan PIOTR BORAWSKI  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  
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Radna KATARZYNA CZERNIEWSKA 

Zapytała – jeśli  dzisiaj   ta uchwała  zostanie  uchwalona  to od kiedy ruszy 

nabór wniosków? 

Pan PIOTR BORAWSKI  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Odpowiedział, że jeśli chodzi o ogrody deszczowe  to będą przygotowane 

specjalne formularze i kiedy ten regulamin się uprawomocni to będą 

gotowi  do przyjmowania wniosków.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Stwierdziła brak dalszych głosów w dyskusji, przystąpiła  do głosowania.  
 

                                                      za    -      32 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XVIII/450/19 
 

Rady Miasta Gdańska  
 
w sprawie uchwalenia "Regulaminu udzielania dotacji celowych na 
zadania związane z ochroną środowiska i gospodarką wodną 

 
z dnia 19 grudnia 2019 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik  nr 24 do niniejszego protokołu. 
 

              
14) w sprawie połączenia jednostek budżetowych: Gdańskiego 

Ośrodka Promocji Zdrowia i Gdańskiego Centrum Profilaktyki 
Uzależnień     (druk 442 + autopoprawka); 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK  – Przewodnicząca Rady  Miasta 
Gdańska  
Przedstawiła opinie Komisji: KRiPS,  KSiB – opinie pozytywne.   
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Pani IZABELA CHORZELSKA – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 

Społecznego  

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Stwierdziła brak głosów w dyskusji, przystąpiła  do głosowania.  
 

                                                      za    -      21 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -      12 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XVIII/451/19 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie połączenia jednostek budżetowych: Gdańskiego Ośrodka 
Promocji Zdrowia i Gdańskiego Centrum Profilaktyki Uzależnień                                                   

 

z dnia 19 grudnia 2019 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik  nr 25 do niniejszego protokołu. 
 

 
15) w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej 

Rady Miasta Gdańska na rok 2020 (druk 462)   
 

Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI  - przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

RMG 

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Stwierdziła brak głosów w dyskusji, przystąpiła  do głosowania.  
 

                                                       za    -      32 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 
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    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XVIII/452/19 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 
Gdańska na rok 2020 

 
z dnia 19 grudnia 2019 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik  nr 26 do niniejszego protokołu. 
 

16) w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 10 października 2019 r. 
na działanie Prezydenta Miasta Gdańska (druk 463);     
 
 

Radny ANDRZEJ SKIBA  - przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków                 

i Petycji 

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Stwierdziła brak głosów w dyskusji, przystąpiła  do głosowania.  
 

                                                      za    -      22 
      przeciw    -      10 
      wstrzymało się   -        2 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XVIII/453/19 
 

Rady Miasta Gdańska  
w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 10 października 2019 r. na działanie 
Prezydenta Miasta Gdańska 

 
z dnia 19 grudnia 2019 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik  nr 27 do niniejszego protokołu. 
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17) w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Prezydenta Miasta 
Gdańska (druk 464);                   
 
Radny ANDRZEJ SKIBA  - przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków                  

i Petycji 

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Stwierdziła brak głosów w dyskusji, przystąpiła  do głosowania.  
 

                                                       za    -      21 
      przeciw    -        2 
      wstrzymało się   -      10 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XVIII/454/19 
 

Rady Miasta Gdańska  
w sprawie rozpatrzenia skargi  na działanie Prezydenta Miasta Gdańska 

 
z dnia 19 grudnia 2019 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik  nr 28 do niniejszego protokołu. 
 
 
18)w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 25 września 2019 r. na działania 
Prezydenta Miasta Gdańska (druk 466); 
 

Radny ANDRZEJ SKIBA  - przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków                   

i Petycji 

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Stwierdziła brak głosów w dyskusji, przystąpiła  do głosowania.  
 

                                                       za    -      22 
      przeciw    -        8 
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      wstrzymało się   -        4 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XVIII/455/19 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 25 września 2019 r. na działanie 
Prezydenta Miasta Gdańska 

 

z dnia 19 grudnia 2019 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik  nr 29 do niniejszego protokołu. 
 
 
19) w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 21 listopada 2019 r. na 
Prezydenta Miasta Gdańska (druk 467); 
 
Radny ANDRZEJ SKIBA  - przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków                 

i Petycji 

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Stwierdziła brak głosów w dyskusji, przystąpiła  do głosowania.  
 

                                                      za    -      23 
      przeciw    -        2 
      wstrzymało się   -        9 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XVIII/456/19 
 

Rady Miasta Gdańska  
 

w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 21 listopada 2019 r. na działanie 
Prezydenta Miasta Gdańska 
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z dnia 19 grudnia 2019 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu. 
 
8. Apel w sprawie sprzeciwu wobec planów przejęcia ENERGA Spółki 

Akcyjnej   z siedzibą w Gdańsku przez Polski Koncern Naftowy ORLEN 

Spółkę Akcyjną z siedzibą w Płocku. 

Radna TERESA WASILEWSKA – wiceprzewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska  

Przedstawiła projekt apelu zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  

 

Radny  ANDRZEJ SKIBA 

Zwrócił uwagę na  długość apelu  na dwie i pół strony,  a tylko  trzy zdania  
uzasadnienia.  
Powiedział, że jako Klub  Radnych Prawa i Sprawiedliwości  zgadzają się 
z jednym zdaniem tego apelu, a mianowicie  że  Energa  to jedna z pereł 
pomorskiej gospodarki. Myśli, że perłą jest również dzisiaj, kiedy wpływ  
na zarządzanie nią ma Skarb Państwa. Dodał, że jeżeli dojdzie do  tego, 
że Polski Koncern Naftowy Orlen wejdzie w posiadanie akcji Energii, 
sama Energa i jej akcje pozostaną dalej  w polskich rękach. To nie będzie 
połączenie na zasadzie fuzji. Prawdopodobnie będziemy mieli do 
czynienia z sytuacją, że  jest główna spółka  i spółka córka. W związku z 
tym podatki pozostaną w Gdańsku, miejsca pracy  i możemy być  w tym 
temacie spokojni.     
Poprosił o zdjęcie tego apelu, bo Klub Radnych PiS nie weźmie udziału w 
głosowaniu.  
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Stwierdziła brak głosów w dyskusji, przystąpiła  do głosowania.  
 

                                                      za    -      22 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Apel   
 

Rady Miasta Gdańska  
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w sprawie sprzeciwu wobec planów przejęcia ENERGA Spółki Akcyjnej                                    

z siedzibą w Gdańsku przez Polski Koncern Naftowy ORLEN Spółkę Akcyjną 

z siedzibą w Płocku 

 
z dnia 19 grudnia 2019 r. 

 

Apel stanowi załącznik  nr 31 do niniejszego protokołu. 
 
 
9. Wnioski, oświadczenia osobiste.  

 

Radny WALDEMAR JAROSZEWICZ 

Odniósł się do wystąpienia  Prezydenta Piotra Grzelaka dotyczące  pisma 

RDOŚ  Szańca Zachodniego. Wszyscy radni otrzymali pismo  RDOŚ.                   

Nie chodzi o terminy, ale o spór jaki się toczy. Problem jest w rozumieniu 

remediacji i składanych wniosków. Dodał, że  warto podejść do sprawy 

merytorycznie. 

Powiedział, że jeżeli są jakiekolwiek zarzuty i wnioski do służb 

wojewódzkich, to dobrze byłoby ich przedstawicieli zapraszać na 

posiedzenia komisji  urzędników konkretnych instytucji. 

 

Pan PIOTR GRZELAK – Zastępca  Prezydenta Miasta Gdańska  

Powiedział, że  nie ulega  wątpliwości, że proces ten przeciągnął się                        

w RDOŚ, co jednoznacznie pokazują daty wykazane w piśmie. Dodał, że  

było bardzo dużo spotkań, na których wyjaśnianie były różne zagwozdki 

merytoryczne. Powiedział, że dobrym pomysłem jest zapraszanie  

rządowych agend na posiedzenia komisji. 
 

Radna JOANNA CABAJ 

Powiedziała, że  uczciwość  wymaga, aby mieszkańcy  również wiedzieli 

o co chodzi,  jeżeli chodzi o Szaniec Zachodni to  jest tam skażenie  gleby 

na 5-6 metrów, a miasto chce  zasypać 25 cm warstwą gleby ten skażony 

teren. Dlatego RDOŚ nie zgadza się ze składanym wnioskiem i cały czas 

czeka na zadeklarowanie działań, które mogły by dokonać oczyszczenia 

tego terenu i doprowadzenia go do bezpiecznego użytkowania. 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 
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Zasugerowała, aby merytoryczną dyskusję w tym temacie przenieść na  

forum  merytorycznej Komisji.  

 

Pan PIOTR GRZELAK – Zastępca  Prezydenta Miasta Gdańska  

Powiedział, że nie ma żadnego zarzutu co do formy decyzji RDOŚ. 

Problem jest w tym, że jej brak do tej pory.  
 

Radna  ANNA GOLĘDZINOWSKA 

Zaoferowała, że kwestii Szańca Zachodniego poświęci jedno                             

z pierwszych posiedzeń Komisji Zrównoważonego Rozwoju.  
 

Radna BARBARA IMIANOWSKA 

Zapytała, czy otrzyma korespondencję od właścicieli  i mieszkań przy ulicy  

Burzyńskiego skierowaną do pani Prezydent Miasta Gdańska. Chodzi                     

o pismo z 4 grudnia  br.   

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Wyjaśniła, że pismo  to  zostało kierowane do wszystkich radnych tego 

okręgu. Jeśli są potrzebne  inne  informacje  to prosi o napisanie  zapytania 

lub interpelacji, bo w tej chwili nikt nie udzieli na ten temat odpowiedzi. 

 

Radny ANDRZEJ STELMASIEWICZ 

Zaprosił radnych  w najbliższą  sobotę  o godz. 16:00 przed Oliwski Ratusz 

Kultury na spotkanie Bożonarodzeniowe – odsłonięcie  szopki z piasku 

słowo od kapłanów większości religii  będących w Gdańsku. 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Złożyła  życzenia świąteczne radnym i wszystkim mieszkankom                                    

i mieszkańcom Gdańska  
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PUNKT   10 

 

ZAKOŃCZENIE OBRAD 

 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Zamknęła obrady sesji.  

 

Obrady zakończono o godzinie 13:20. 

 

Przewodnicząca 
Rady Miasta Gdańska 

 
 

Agnieszka Owczarczak 
 

 

   
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła 
na podstawie zapisu w formie cyfrowej 
 
 
starszy inspektor BRMG  
Anna Ferlin 
 

 

 

 


